
RADA GMINY
DOBRZYNEWO DUZE

ul. BaoStocka 25
16-002 DobrzyflleWo Duze

O3/15V PROTOKÓŁ Nr 11/22
Z POSIEDZENIA WSPÓLNEGO KOMISJI STAŁYCH RADY GMINY DOBRZYNIEWO DUŻE ODBYTEGO

DNIA 20 PAŹDZIERNIKA 2022 r.

Posiedzenie komisji rozpoczęło się o godz. 14.00 a zakończyło się o godz. i8.oo.

Ad. pkt 1. Posiedzenie otworzyła radna Janina Kozakiewicz— najstarsza wiekiem radna obecna na
posiedzeniu komisji. Przywitała wszystkich przybyłych. Stwierdziła, że na 15 członków komisji Rady
Gminy Dobrzyniewo Duże w posiedzeniu uczestniczy 13 członków komisji a ich składy liczbowe
pozwalają na podejmowanie decyzji poprzez głosowanie.
Nieobecni:
Janusz Kitlas,
Wojciech Rybołowicz-spóźnienie
Lista obecności stanowi załącznik nn do niniejszego protokołu

W posiedzeniu udział wzięli:
i) Wójt Gminy—Wojciech Cybulski,
2) Skarbnik Gminy — Monika Elżbieta Krawczeniuk
3) Michał Gabrel — kierownik ref. gospodarki komunalnej.
4) Marcin Kulikowski —podinsp. ds. dróg

Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła członkom komisji mieszkańca wsi Dobrzyniewo Duże,
który zwrócił się do władz Gminy o przejęcia drogi będącej własnością mieszkańców Gminy. Do
drogi przylega 15 zamieszkałych działek. Powiedział, że zmiana klasyfikacja drogi ułatwi procedurę
uzyskania pozwoleń na budowę, ponieważ w przypadku prywatnej drogi wewnętrznej uzbrojenie
terenu wymaga zgody wszystkich współwłaścicieli. Zaznaczył, że nawierzchnia drogi jest, w miarę
możliwości, utrzymywana przez mieszkańców. Przejęcie drogi zwiększy możliwości zabudowy
tych terenów.
Radna Beata Lenczewska, jako sołtys wsi, poparła prośbę mieszkańca miejscowości Gniła.
Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała mieszkańca, że kwestia przejęcia drogi zostanie
przeanalizowana.

Ad. pkt 2. Przyjęcie porządku posiedzenia.
Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek posiedzenia:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Wybór przewodniczącego posiedzenia.
3. Przyjęcie porządku posiedzenia.
4. Opiniowanie projektów uchwał skierowanych na obrady LI Sesji Rady Gminy Dobrzyniewo

Duże.
5. Omówienie założeń projektu budżetu Gminy Dobrzyniewo Duże na rok 2023 oraz planu

inwestycji na lata przyszłe.
6. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.
. Zamknięcie posiedzenia komisji.

Zapytała, czy są propozycje zmian porządku posiedzenia.
Nie zgłoszono.
Głosowano w sprawie przyjęcia porządku posiedzenia. - czas głosowania: 20 października 2022,
godz. 14:23, wyniki: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Tryb głosowania: głosowanie jawne zwykłą większością głosów w obecności,
co najmniej połowy składu komisji.



Wyniki imienne Beata Dybacka (ZA), Janusz Kitlas (NIEOBECNI), Janina Kozakiewicz (ZA), Beata

Lenczewska (ZA), Wojciech Lenczewski (ZA), Ireneusz Lewkowski (ZA), Sylwia Naumnik (ZA),

Mariusz Pieśniak (ZA), Katarzyna Pogorzelska (ZA), Krzysztof Pogorzelski (ZA), Wojciech

Rybołowicz (NIEOBECNI), Iwona Sokół (ZA), Karolina Szymańska - Skowronek (ZA), Daniel Tofiło

(ZA), Grażyna Woźniewska (ZA)
Porządek posiedzenia został przyjęty.

Ad. pkt 2. Wybór przewodniczącego posiedzenia.

Członkowie komisji zgłosili kandydaturę P. Katarzyny Pogorzelskiej — przewodniczącej Komisji

Finansów i Infrastruktury na przewodniczącą posiedzenia komisji.

Radna wyraziła zgodę.
Głosowano w sprawie wyboru radnej Katarzyny Pogorzelskiej na przewodniczącą komisji. czas

głosowania: 20 października 2022, godz. 14:24, wyniki: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1,

BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI:2

WynikLirnienne Beata Dybacka (ZA), Janusz Kitlas (NIEOBECNI), Janina Kozakiewicz (ZA), Beata

Lenczewska (ZA), Wojciech Lenczewski (ZA), Ireneusz Lewkowski (ZA), Sylwia Naumnik (ZA),

Mariusz Pieśniak (ZA), Katarzyna Pogorzelska (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Krzysztof Pogorzelski (ZA),

Wojciech Rybołowicz (NIEOBECNI), Iwona Sokół (ZA), Karolina Szymariska - Skowronek (ZA),

Daniel Tofiło (ZA), Grażyna Woźniewska (ZA)

Radna Katarzyna Pogorzelska przejęła dalsze prowadzenie obrad.

Ad. pkt 4. Opiniowanie projektów uchwał skierowanych na obrady LI Sesji Rady Gminy

Dobrzyriiewo Duże.
i) w sprawie wyrażenia woli w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi

Białostockiemu na lata 2023-2024 na zadanie pn. „Opracowanie dokumentacji

projektowej na: Przebudowę drogi powiatowej Nr 1397 B w m. Chraboty (Gm.

Dobrzyniewo Duże)”,
Wójt Gminy wyjaśnił, że jest to odcinek o dł. ok. 100 m. w miejscu, gdzie gromadzi się woda

deszczowa. Po wykonaniu zadania woda będzie odprowadzana do rowu.

Przewodnicząca posiedzenia zapytała, czy członkowie komisji mają uwagi, propozycje zmian

projektu uchwały.
Nie zgłoszono.
Głosowano w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli w sprawie

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na lata 2023-2024 na zadanie pn.

„Opracowanie dokumentacji projektowej na: Przebudowę drogi powiatowej Nr 1397 B w m.

Chraboły (Gm. Dobrzyniewo Duże)”

Czas głosowania: 20 października 2022, godz. 14:29, wyniki: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ:

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imierine Beata Dybacka (ZA), Janusz Kitlas (NIEOBECNI), Janina Kozakiewicz (ZA), Beata

Lenczewska (ZA), Wojciech Lenczewski (ZA), Ireneusz Lewkowski (ZA), Sylwia Naumnik (ZA),

Mariusz Pleśniak (ZA), Katarzyna Pogorzelska (ZA), Krzysztof Pogorzelski (ZA), Wojciech

Rybołowicz (NIEOBECNI), Iwona Sokół (ZA), Karolina Szymańska - Skowronek (ZA), Daniel Tofiło

(ZA), Grażyna Woźniewska (ZA).
Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię członków komisji i stanowi złącznik Nr 2 do niniejszego

protokołu.

2) w sprawie wyrażenia woli w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi

Białostockiemu na lata 2023-2024 na zadanie pn. „Przebudowa z rozbudową drogi

powiatowej Nr 1385B na odcinku Gniła — Dobrzyniewo Duże — Etap II (Gm. Dobrzyniewo

Duże”



Wójt Gminy wyjaśnił, że po przeprowadzeniu przetargu wzrosła wartość inwestycji. Poza
udzieleniem dofinansowania, w budżecie gminy należy zabezpieczyć środki na wkład własny.
Dopowiedział, że w ramach inwestycji należy przebudować wodociąg.
Przewodnicząca posiedzenia zapytała, czy członkowie komisji mają uwagi, propozycje zmian
projektu uchwały.
Nie zgłoszono.
Głosowano w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli w sprawie
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na lata 2023-2024 na zadanie pn.
„Przebudowa z rozbudową drogi powiatowej Nr 1385B na odcinku Gniła — Dobrzyniewo Duże —

Etap II (Gm. Dobrzyniewo Duże”
Czas głosowania: 20 października 2022, godz. 14:34, wyniki: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ:
o, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne: Beata Dybacka (ZA), Janusz Kitlas (NIEOBECNI), Janina Kozakiewicz (ZA), Beata
Lenczewska (ZA), Wojciech Lenczewski (ZA), Ireneusz Lewkowski (ZA), Sylwia Naumnik (ZA),
Mariusz Pleśniak (ZA), Katarzyna Pogorzelska (ZA), Krzysztof Pogorzelski (ZA), Wojciech
Rybołowicz (NIEOBECNI), Iwona Sokół (ZA), Karolina Szymańska - Skowronek (ZA), Daniel Tofiło
(ZA), Grażyna Woźn iewska (ZA)
Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię członków komisji i stanowi złącznik Nr 3 do niniejszego
protokołu.

3) w sprawie wyrażenia woli w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
Białostockiemu na lata 2023-2024 na zadanie pn. „Przebudowa z rozbudowę drogi
powiatowej Nr 1387 B Kobuzie -droga 1385B (Gm. Dobrzyniewo Duże)”

Wójt Gminy poinformował, że teren, po którym przebiega droga nie jest zmeliorowany, w związku
z czym muszą powstać 2 zbiorniki na odprowadzenie wód deszczowych. Należy także
przebudować linię wodociągową. Udział finansowy Gminy w tej inwestycji wynosi 1 600 000 zł.
W przypadku tej drogi poczwórne utwardzenie nie jest skutecznym rozwiązaniem.
Radny Daniel Tofiło stwierdził, że realizację inwestycji należy rozłożyć w czasie racjonalnie do
posiadanych funduszy.
Radny Ireneusz Lewkowski stwierdził, że droga nie jest ruchliwa i należy zastanowić się nad
racjonalnością wydatkowania środków na ten cel.
Radne Sylwia Naumnik i Beata Dybacka opowiedziały się za przebudową drogi.
Radna Grażyna Woźniewska nadmieniła, że należy poczekać na stanowisko Powiatu
Białostockiego w sprawy budowy drogi.
Przewodnicząca posiedzenia zapytała, czy członkowie komisji mają uwagi, propozycje zmian
projektu uchwały.
Nie zgłoszono.

Na posiedzenie komisji przybył radny Wojciech Rybołowicz, w związku z zwiększyła się liczba
uprawnionych do głosowania do 14.

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli w sprawie
udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na lata 2023-2024 na zadanie pn.
„Przebudowa z rozbudową drogi powiatowej Nr 1387 B Kobuzie -droga 1385B (Gm. Dobrzyniewo
Duże)”
Czas głosowania: 20 października 2022, godz. 15:03, wyniki: ZA: 5, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ:

5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

WynikLimienne: Beata Dybacka (ZA), Janusz Kitlas (NIEOBECNI), Janina Kozakiewicz
(WSTRZYMUJĘ SIĘ), Beata Lenczewska (ZA), Wojciech Lenczewski (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Ireneusz
Lewkowski (PRZECIW), Sylwia Naumnik (ZA), Mariusz Pleśniak (ZA), Katarzyna Pogorzelska
(WSTRZYMUJĘ SIĘ), Krzysztof Pogorzelski (PRZECIW), Wojciech Rybołowicz (WSTRZYMUJĘ SIĘ),



Iwona Sokół (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Karolina Szymańska - Skowronek (PRZECIW), Daniel Tofiło

(PRZECIW), Grażyna Woźn lewska (ZA)
Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię członków komisji i stanowi załącznik Nr 4 do

niniejszego protokołu.

4) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dobrzyniewo Duże na lata

2022-2033,

w sprawie zmiany budżetu Gminy Dobrzyniewo Duże na rok 2022

Skarbnik Gminy wyjaśniła propozycje zmian wskazanych w uchwałach (zawarte są w załącznikach

do projektów uchwał-Objaśnienia). Uprzedziła, że w związku z wpływem dotacji

i napływających informacji finansowych zostanie opracowana autopoprawka do projektów

uchwał.
Przewodnicząca posiedzenia zapytała, czy członkowie komisji mają uwagi, propozycje zmian

projektu uchwały.
Nie zgłoszono.
Głosowano w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy

Finansowej Gminy Dobrzyniewo Duże na lata 2022-2033

Czas głosowania: 20 października 2022, godz. 15:06, wyniki: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ:

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne: Beata Dybacka (ZA), Janusz Kitlas (NIEOBECNI), Janina Kozakiewicz (ZA), Beata

Lenczewska (ZA), Wojciech Lenczewski (ZA), Ireneusz Lewkowski (ZA), Sylwia Naumnik (ZA),

Mariusz Pleśniak (ZA), Katarzyna Pogorzelska (ZA), Krzysztof Pogorzelski (ZA), Wojciech

Rybołowicz (ZA), Iwona Sokół (ZA), Karolina Szymańska - Skowronek (ZA), Daniel Tofiło (ZA),

Grażyna Woźniewska (ZA)
Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię członków komisji i stanowi zaŁąnIkNr5 do niniejszego

protokołu.
Głosowano w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy

Dobrzyniewo Duże na rok 2022

Czas głosowania: 20 października 2022, godz. i5:io, wyniki: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ:

0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

WynikU inn Beata Dybacka (ZA), Janusz Kitlas (NIEOBECNI), Janina Kozakiewicz (ZA), Beata

Lenczewska (ZA), Wojciech Lenczewski (ZA), Ireneusz Lewkowski (ZA), Sylwia Naumnik (ZA),

Mariusz Pieśniak (ZA), Katarzyna Pogorzelska (ZA), Krzysztof Pogorzelski (ZA), Wojciech

Rybołowicz (ZA), Iwona Sokół (ZA), Karolina Szymariska - Skowronek (ZA), Daniel Tofiło (ZA)

Grażyna Woźniewska (ZA)

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię członków komisji i stanowi załącznik Nr 6 do

niniejszego protokołu.

6) w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego- cmentarz we wsi Pogorzałki

Radna Iwona Sokół wyjaśniła, że plan zagospodarowania przestrzennego na tym obszarze

pozwoli na zagospodarowanie działki pod koleją część cmentarza i na opracowanie projektu tego

przedsięwzięcia.
Przewodnicząca posiedzenia zapytała, czy członkowie komisji mają uwagi, propozycje zmian

projektu uchwały.
Nie zgłoszono.
Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego- cmentarz we wsi Pogorzałki

Czas głosowania: 20 października 2022, godz. 15:20, wyniki: ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ:

1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1



WyoikL[minne Beata Dybacka (ZA), Janusz Kitlas (NIEOBECNI), Janina Kozakiewicz (ZA), Beata
Lenczewska (ZA), Wojciech Lenczewski (ZA), Ireneusz Lewkowski (ZA), Sylwia Naumnik
(WSTRZYMUJĘ SIĘ), Mariusz Pieśniak (ZA), Katarzyna Pogorzelska (ZA), Krzysztof Pogorzelski
(ZA), Wojciech Rybołowicz (ZA), Iwona Sokół (ZA), Karolina Szymańska - Skowronek (ZA), Daniel
Tofiło (ZA), Grażyna Woźniewska (ZA)
Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię członków komisji i stanowi zaiącznik Nr 7 do
niniejszego protokołu.

7) w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej w miejscowości Gniła i Dobrzyniewo Duże
Przewodnicząca posiedzenia zapytała, czy członkowie komisji mają uwagi, propozycje zmian
projektu uchwały.
Nie zgłoszono.
Głosowano w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze
wewnętrznej w miejscowości Gniła i Dobrzyniewo Duże
Czas głosowania: 20 października 2022, godz. 15:23, wyniki: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ:
0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

WyiJkiJmienne: Beata Dybacka (ZA), Janusz Kitlas (NIEOBECNI), Janina Kozakiewicz (ZA), Beata
Lenczewska (ZA), Wojciech Lenczewski (ZA), Ireneusz Lewkowski (ZA), Sylwia Naumnik (ZA),
Mariusz Pieśniak (ZA), Katarzyna Pogorzelska (ZA), Krzysztof Pogorzelski (ZA), Wojciech
Rybołowicz (ZA), Iwona Sokół (ZA), Karolina Szymańska - Skowronek (ZA), Daniel Tofiło (ZA),
Grażyna Woźniewska (ZA)
Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię członków komisji i stanowi z?tąznik Nr 8 do
niniejszego protokołu.

8) w sprawie wskazania miejsca lokalizacji przystanków komunikacyjnych na drogach
powiatowych na terenie Gminy Dobrzyniewo Duże

Wójt Gminy wyjaśnił, że na wniosek mieszkańców został przygotowany projekt uchwały
regulujący ustawienie dodatkowego przystanku autobusowego na odcinku między wsiami

Pogorzałki-Borsukówka.
Przewodnicząca posiedzenia zapytała, czy członkowie komisji mają uwagi, propozycje zmian
projektu uchwały.
Nie zgłoszono.
Głosowanie w sprawie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wskazania miejsca lokalizacji
przystanków komunikacyjnych na drogach powiatowych na terenie Gminy Dobrzyniewo Duże
Czas głosowania: 20 października 2022, godz. 15:25, wyniki: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ:
0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

WynikLimienn Beata Dybacka (ZA), Janusz Kitlas (NIEOBECNI), Janina Kozakiewicz (ZA), Beata
Lenczewska (ZA), Wojciech Lenczewski (ZA), Ireneusz Lewkowski (ZA), Sylwia Naumnik (ZA),
Mariusz Pieśniak (ZA), Katarzyna Pogorzelska (ZA), Krzysztof Pogorzelski (ZA), Wojciech
Rybołowicz (ZA), Iwona Sokół (ZA), Karolina Szymańska - Skowronek (ZA), Daniel Tofiło (ZA),
Grażyna Woźniewska (ZA)
Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię członków komisji i stanowi załącznik Nr 9 do
niniejszego protokołu.

Ad. pkt 5. Omówienie założeń projektu budżetu Gminy Dobrzyniewo Duże na rok 2023 oraz planu
inwestycji na lata przyszłe.
Na wstępie Skarbnik Gminy zreferowała radnym informacje na temat realizacji budżetu gminy
w roku 2022 oraz planów finansowych i inwestycyjnych na rok 2023. Stwierdziła, że ze względu na
deficyt finansowy — 17 mln zł należy dokonać zmian w planie inwestycyjnym (ograniczenie liczby



inwestycji). Poinformowała także, że dyrektorzy szkół złożyli zapotrzebowanie na 2023 r. łącznie
na kwotę 30 mln, zł. Projekt planu finansowego na rok 2023 SZKOŁY stanowi łącznik Nr 10 do
niniejszego protokołu.
Do niniejszego protokołu załączono:

i) plan i wykonanie wydatków na dzień 2o22-złącznik Nrij
2) plan na 2022 rok Urząd Gminy-z?iącznik Nr12

3) plan inwestycyjny-iałącznik Nr 13

Następnie podjęto temat zimowego utrzymania dróg.
P. Marcin Kulikowski — podinsp. ds. dróg przedstawił członkom komisji informację na temat
wydatków poniesionych na bieżące i zimowe utrzymanie dróg. Informacja stanowi złąnik Nr li

do niniejszego protokołu. Dodatkowo poinformował, że w okresie zimowym zawierane są umowy
z firmami zewnętrznymi na odśnieżanie lub posypywanie dróg. Jego zdaniem na zimowe
utrzymanie dróg na rok 2023 należy zabezpieczyć środki ok. 500 tys. zł (trzykrotnie wzrosła cena
soli do posypywania dróg). Zimowe utrzymanie dróg powiatowych wspóHinansowane jest z
Powiatem Białostockim, wykonawcą a robót — gmina Dobrzyniewo Duże. Współpraca z powiatem
wymaga podpisania stosownego porozumienia.
Radni przedyskutowali dotychczasowe działanie w zakresie zimowego utrzymania dróg
powiatowych.

Posiedzenie komisji opuścił radny Wojciech Rybołowicz. Liczba radnych uprawnionych do
głosowania zmniejszyła się do 13.

Przewodnicząca posiedzenia poprosiła członków komisji o zajęcie stanowiska odnośnie
podpisania porozumienia poprzez głosowanie.
Głosowano w sprawie wydania opinii o podpisaniu porozumienia z Powiatem Białostockim
powiatowym na zimowe utrzymanie dróg
Czas głosowania: 20 października 2022, godz. 15:54, wyniki: ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ:
0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Członkowie komisji opowiedzieli się za podpisaniem porozumienia.

Następnie członkowie komisji przedyskutowali temat wysokości stawek podatków
i zastosowania ulg. Posiłkowali się następującymi zestawieniami:

i) planowane przychody z tytułu podatku od środków transportowych- osoby fizyczne na
2023 r. - łącznik Nr 14,

2) planowane przychody z tytułu podatku od środków transportowych- osoby prawne na
2023 r. - załącznik Nr 15,

3) planowane dochody podatku od nieruchomości osoby fizyczne na 2023 r. wg
maksymalnych stawek (w pełnych złotych) na dzień 3 października 2022 r.-zaiącznik Nr 16,

4) planowane przychody z tytułu podatku od nieruchomości od osób prawnych na 2023 r. -

zatąnikNj_t7.

Przewodnicząca posiedzenia przedstawiła aktualnie obowiązujące stawki podatków. W 2021 r.
radni zadecydowali o podwyższeniu stawek podatków o 6% (poza podatkiem rolnym).
Wójt Gminy nawiązał do budowy ul. Leśnej w Fastach, informując, że sprzedaż działek gminnych
nastąpi po wykonaniu infrastruktury, wykonaniu nawierzchni asfaltowej drogi, w tym drogi
przebiegającej wzdłuż działek, które powstaną w wyniku podziału.
Zdaniem radnego Daniela Tofiło w planie dochodów na 2023 r. w budżecie gminy należy
zaplanować środki pochodzące ze sprzedaży działek przy ul. Leśnej w Fastach np. kwotę 1 mln. zł.



Skarbnik Gn-iiny przedstawiła negatywne skutki wprowadzenia tych środków. Podsumowując
dyskusję wstępnie postanowiono o rozważeniu tego tematu przy konstrukcji ostatecznej wersji
budżetu na 2023 r.
Wójt Gminy dodał, że w przypadku pojawienia się możliwości pozyskania środków zewnętrznych
należy rozważyć kwestię budowy Domu Pomocy Społecznej na terenie gminy.
Radny Dan[el Tofiło zapytał Skarbnika Gminy jaka jest różnica między wydatkami a dochodami
Gminy przewidzianymi w 2023 roku.
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że nie posiada jeszcze informacji ze szkół i referatów Urzędu Gminy.
Radny Ireneusz Lewkowski zaproponował procentowe zwiększenie stawek podatków.
Radna Karolina Szymańska-Skowronek stwierdziła, że należy rozważyć kwestię zwolnienia
z podatków (na pewien okres) przedsiębiorców rozpoczynających swoją działalność oraz
rolników. Jej zdaniem należy wyróżnić rdzennych mieszkańców a nie osoby zamieszkujące w
Gminie a odprowadzające podatek do właściwego Urzędu Skarbowego np. ze względu na
zameldowanie na pobyt stały.
Zdaniem Przewodniczącej posiedzenia należy zastanowić się nad stawką podatku od gruntów
niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji i położonych na terenach, dla których miejscowy
plan zagospodarowania przewiduje pod budowę, jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu upłynął
okres 4 lat i w tym czasie nie zakończono budowy.
Członkowie komisji zaproponowali stawkę 10 gr/m2.
Głosowano w sprawie ustalenia wysokości podatku od gruntów niezabudowanych objętych obszarem
rewitalizacji i położonych na terenach, dla których miejscowy plan zagospodarowania przewiduje pod
budowę, jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu upłynął okres 4 lat i w tym czasie nie zakończono
budowy - stawka lOgr/m2
Czas głosowania: 20 października 2022, godz. 17:14, wyniki: ZA: 9, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2,
BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Członkowie komisji opowiedzieli się za podwyższeniem stawki podatku o 10%.
Radna Beata Dybacka stwierdziła, że jej zdaniem nie należy stosować żadnych ulg.
Przewodnicząca posiedzenia poprosiła o zgłasza nie propozycji procentowego zwiększenia wysokości
stawek podatków (oprócz podatku rolnego). Zgłoszono następujące propozycje:

1) Radna Beata Dybacka — 12%
2) Radna Grażyna Woźniewska — 10%
3) Radna Katarzyna Pogorzelska- 15%
4) Radny Daniel Tofiło — pozostawienie obowiązujących stawek podatków.

Na wstępie głosowano w sprawie podwyższenia wysokości stawek podatków dotychczas
obowiązujących w Gminie o 12% - czas głosowania: 20 października 2022, godz. 17:28, wyniki: ZA: 6,
PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Zwiększenie stawek podatków o 12% nie zostało zaakceptowane przez członków komisji.

W dalszej kolejności głosowano w sprawie podwyższenia wysokości stawek podatków
obowiązujących dotychczas w Gminie o 10% czas głosowania: 20 października 2022, godz. 17:30,

wyniki: ZA: 7, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Członkowie komisji opowiedzieli się za podwyższeniem stawek o 10% (oprócz stawek podatku
rolnego).

Ad. pkt 6. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.
Radna Grażyna Woźniewska stwierdziła, że popiera radnego Daniela Tofiło w sprawie
opracowania planu budowy dróg na lata przyszłe.
Radna Karolina Szymańska -Skowronek stwierdziła, że wskaźnikiem może być gęstość
zaludnienia, natomiast radny Daniel Tofiło powiedział, że przy tworzeniu planu należy brać od
uwagę charakter strategiczny drogi.



Zdaniem Wójta Gminy należy sugerować się oczekiwaniami mieszkańców Gminy.
Przewodnicząca posiedzenia stwierdziła, że tworzenie planu wymaga konsultacji z P. Marcinem
Kulikowskim podinsp. ds. dróg w referacie gospodarki komunalnej.
Zwróciła się do zebranych z pytaniem czy mają pytania, informacje, wnioski.
Nie zgłoszono.

Ad. pkt 7. Zamknięcie posiedzenia komisji.
W związku z wyczerpaniem się porządku posiedzenia przewodnicząca zamknęła ii wspólne
posiedzenie komisji stałych Rady Gminy Dobrzyniewo Duże.

Protokołowała
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